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Češi to dopracovali na nejdražší elektřinu v Evropě.
Přitom jí vyrábí nejvíc ze všech. Důvod vám vyrazí dech

aazdravi.cz/cesi-to-dopracovali-na-nejdrazsi-elektrinu-v-evrope-pritom-ji-vyrabi-nejvic-ze-vsech-duvod-vam-vyrazi-
dech

Něco takového rozum běžného člověka může vstřebat jen velmi

obtížně. Jak je možné, že máme nejdražší elektřinu v Evropě podle

prestižního indexu HEPI, a přitom jí vyrábíme tolik, že máme velké

přebytky na vývoz. V přepočtu na obyvatele patříme vůbec k těm

největším exportérům elektřiny. Jak se ale ukazuje, není nám to nic

platné.

Jak je tohle možné?

Pokud se cena elektřiny přepočte paritou kupní síly v dané zemi,

máme ji české domácnosti vůbec nejdražší. Podle prosincového

šetření to bylo 68,20 eurocentu za kilowatthodinu. Například Němci,

kde už byli lidé rovněž znepokojeni tím, jak jim proud zdražil, se
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přitom dostali jen na 46,60 eurocentu. Další země mají elektřinu

ještě podstatně levnější. A často nejen vůči paritě kupní síly, ale i v

absolutních číslech.

Opravdu překvapivé vysvětlení tohoto stavu přitom přinesl ministr

průmyslu, který promluvil v rozhovoru pro Seznam Zprávy. Tam

vyslovil domněnku, že za současné vysoké ceny elektřiny může do

značné míry krach společnosti Bohemia Energy. Ten se udál už na

podzim roku 2021 a jeho plody prý sklízíme do dnešních dní.

Tento dodavatel byl významný, protože elektřinou obsluhoval stovky

tisíc domácností. Když padl, tyto domácnosti se začaly poohlížet po

jiných možnostech. Skončili přitom u dodavatelů, kteří s nimi ale

dopředu nepočítali. Nakonec jim reálně poskytli elektřinu, kterou

měli nakoupenu pro své zákazníky za příznivější ceny, a z tohoto

důvodu ji spotřebovali dříve. Zákazníci zkrachovalé Bohemia Energy

v podstatě vykoupili velkou část ještě levně nakoupených energií. Pak

už dodavatelé nakupovali dráže pro všechny.
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Udělejme z toho výhodu
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Kritika z úst ministra však zazněla i vůči českým domácnostem a

firmám. Ty mají totiž v součtu o dvacet procent vyšší energetickou

spotřebu, než kolik činí průměr v Evropě. Energie tu prý lidé berou

jako naprostou samozřejmost, což bylo do značné míry dáno tím, že

byly dlouhodobě levné.

Z těchto slov vyplývá, že krize nám vlastně z delší perspektivy

pomůže, protože se naučíme využívat energetických úspor, do

kterých jsme se předtím nehrnuli.
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Nenechte si ujít

 

 


